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Gemeente Deventer 

College van B&W 

Postbus 5000 

7400 GC Deventer 

Deventer, 15 maart 2024 

 

Betreft: Dalende vaccinatiegraad onder kinderen 

Geacht college, 

Er is een verontrustende trend zichtbaar waarin de vaccinatiegraad onder kinderen in Nederland  

sterk aan het dalen is sinds 2020. Een hoge vaccinatiegraad is essentieel voor het tegen gaan van de 

verspreiding van ernstige infectieziekten zoals mazelen, de bof, kinkhoest en polio.1 De huidige 

mazelenuitbraak in Eindhoven laat zien dat gemeenten samen met de Rijksoverheid spoedig moeten 

ingrijpen om toekomstige uitbraken te voorkomen.2 In dit kader willen we u de volgende vragen 

stellen: 

1. Is het college bekend met dit onderwerp en kan het college een reactie geven betreft de 

problematische daling van de vaccinatiegraad in verschillende plekken in Nederland? 

2. Deelt het college de mening dat de dalende vaccinatiegraad een problematische 

ontwikkeling is en dat het noodzakelijk is de minimale vaccinatiegraad van 90% te 

waarborgen?  

3. Kan het college bekend maken wat de huidige vaccinatiegraad is in de gemeente Deventer? 

4. Indien de vaccinatiegraad daalt in onze gemeente kan het college aangeven of zich dit 

specifiek voordoet bij bepaalde doelgroepen of plekken? 

5. Kan het college toelichten wat de huidige status is van het aantal beschikbare 

consultatiebureaus en laagdrempelige plekken om te vaccineren? 

6. Heeft het college in het verleden acties ondernomen om de vaccinatiegraad op peil te 

houden? Zo ja, kunt u deze toelichten?  

7. Indien het college geen acties heeft ondernomen, kan het college toelichting geven waarom 

dit niet is gebeurd? 

8. Deelt het college de mening dat het essentieel is om de voorlichting betreft vaccinaties te 

intensiveren en te faciliteren binnen alle wijken van de gemeenten en specifiek afgestemd op 

de verschillende doelgroepen?  

9. Wat vindt het college van de mogelijke oplossing dat de GGD voorlichting betreffende 

vaccineren faciliteert op kinderdagverblijven, specifiek voor ouders van kinderen tot 1 jaar? 

10. Wat vindt het college van de oplossing om ongevaccineerde kinderen te weigeren bij het 

kinderdagverblijf, aangezien de veiligheid van alle kinderen anders niet te garanderen is?  

11. In hoeverre bereidt het college zich voor op eventuele uitbraken van infectieziekten als 

gevolg van deze dalende vaccinatiegraad? 

Wij zien uw reactie graag tegemoet. 

 
Met vriendelijke groet, 
 
Bas Evers (D66) en Rik van Wijk (D66) 

 
1 Vaccinatiegraad onder kinderen in Den Haag nog nooit zo gevaarlijk laag (nos.nl) 
2 Zorgen kinderopvang om lage vaccinatiegraad: 'Weiger ongevaccineerde kinderen' (nos.nl) 

https://nos.nl/artikel/2512681-vaccinatiegraad-onder-kinderen-in-den-haag-nog-nooit-zo-gevaarlijk-laag
https://nos.nl/nieuwsuur/artikel/2512789-zorgen-kinderopvang-om-lage-vaccinatiegraad-weiger-ongevaccineerde-kinderen
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Geachte heer Van Wijk, heer Evers en mevrouw Schol,

In uw brief van 15 maart  hebt u namens de D66-fractie ons college schriftelijke vragen ex art 46 RvO gesteld 
over dalende vaccinatiegraad onder kinderen. Daarnaast heeft de VVD-fractie in de raadsvergadering van 20 
maart jl. mondelinge vragen gesteld. Ons antwoord is als volgt.

Beantwoording schriftelijke vragen D66-fractie:

Vraag 1
Is het college bekend met dit onderwerp en kan het college een reactie geven betreft de problematische 
daling van de vaccinatiegraad in verschillende plekken in Nederland?
Antwoord
Ja, het college is bekend met dit onderwerp. Zie het antwoord op de mondelinge vraag 1 (zie laatste pagina). 
Ook volgt  het college de berichtgeving in de media. We vinden de daling van de vaccinatiegraad een 
zorgelijke ontwikkeling. 

Vraag 2
Deelt het college de mening dat de dalende vaccinatiegraad een problematische ontwikkeling is en dat het 
noodzakelijk is de minimale vaccinatiegraad van 90% te waarborgen? 
Antwoord
Ja, waarbij we opmerken dat de minimale vaccinatiegraad afhankelijk is van het type infectieziekte. Wat voor 
de ene ziekte een minimale vaccinatiegraad is, is het niet voor een andere ziekte. Er kan dus geen 
generaliserende uitspraak gedaan worden over ‘de minimale vaccinatiegraad’. 

Vraag 3
Kan het college bekend maken wat de huidige vaccinatiegraad is in de gemeente Deventer?
Antwoord
De vaccinatiegraad per infectieziekte d.d. 29 juni 2023 is te vinden op de site van het RIVM: 
https://statline.rivm.nl/#/RIVM/nl/dataset/50117NED/table. Dit zijn de meest actuele cijfers. 
De vaccinatiegraad in Deventer is te vinden door bij ‘Regio’s’ ‘gemeenten per GGD-regio’ te selecteren, 
vervolgens ‘IJsselland’ en dan ‘Deventer’ of zie bijlage. 

https://statline.rivm.nl/


Vraag 4
Indien de vaccinatiegraad daalt in onze gemeente kan het college aangeven of zich dit specifiek voordoet bij 
bepaalde doelgroepen of plekken?
Antwoord
Op basis van de cijfers van het RIVM van 2006 tot 29 juni 2023 is er vrijwel geen sprake van een daling in 
Deventer van de vaccinatiegraad. Het RIVM heeft geen cijfers beschikbaar op wijkniveau.  In algemene zin is 
vanuit landelijke beelden bekend dat onder de volgende doelgroepen de vaccinatiegraad lager is:  
- Mensen met een bepaalde geloofsovertuiging
- Hoger opgeleiden met een antroposofische visie
- Mensen die geloven in complottheorieën
- Arbeidsmigranten en vluchtelingen

Vraag 5
Kan het college toelichten wat de huidige status is van het aantal beschikbare consultatiebureaus en 
laagdrempelige plekken om te vaccineren?
Antwoord
Er zijn 3 reguliere consultatiebureaus in Deventer waar ook gevaccineerd wordt. Daar zijn ook 
inloopspreekuren om vragen te stellen of in gesprek te gaan over vaccineren of andere onderwerpen m.b.t. 
gezondheidsbevordering. Daarnaast wordt op het AZC in Schalkhaar spreekuur gehouden inclusief 
vaccinatie. De GGD nodigt de ouders uit voor de vaccinaties. Daarnaast krijgen ouders vanuit het RIVM 
informatie over het Rijksvaccinatieprogramma en de zogenoemde vaccinatiekaarten thuisgestuurd.

Vraag 6
Heeft het college in het verleden acties ondernomen om de vaccinatiegraad op peil te houden? Zo ja, kunt u 
deze toelichten? 
Antwoord
De gemeente is geen uitvoerder van het Rijksvaccinatieprogramma, dat is de GGD. Binnen de GGD voert de 
afdeling JGZ (jeugdgezondheidszorg) het Rijksvaccinatieprogramma uit in nauwe afstemming met het team 
IZB (Infectieziektebestrijding). Zij hebben het volgende gedaan ter bevordering van de vaccinatiegraad:
- Het plaatsen van een extra bericht op hun website. 
- Intensiveren van de communicatie naar huisartsen over o.a. het hanteren van de huidige landelijke 

richtlijnen.
- Scholen en kinderdagverblijven te ondersteunen met adviezen.
- Het starten van een bovenregionale samenwerking (kennis delen, zo nodig gezamenlijke aanpak, 

personele ondersteuning/uitwisseling bij uitbraak).
- Het ontwikkelen van een aanpak met gerichte acties over het verschillend omgaan met verschillende 

groepen in de 11 gemeenten die verbonden zijn aan GGD IJsselland. De insteek hierbij is om gebruik te 
maken van de sociale infrastructuur in de wijken. Over de precieze invulling vindt afstemming plaats met 
de gemeenten.

- Ruimte bieden om flexibel te zijn met het vaccinatieschema.

Vraag 7
Indien het college geen acties heeft ondernomen, kan het college toelichting geven waarom dit niet is 
gebeurd?
Antwoord
Zie antwoord 6.

Vraag 8
Deelt het college de mening dat het essentieel is om de voorlichting betreft vaccinaties te intensiveren en te 
faciliteren binnen alle wijken van de gemeenten en specifiek afgestemd op de verschillende doelgroepen? 
Antwoord
Ja, het college is van mening dat GGD IJsselland daar goed actie op onderneemt. Zie het antwoord op vraag 
4 en 6. 

Vraag 9
Wat vindt het college van de mogelijke oplossing dat de GGD voorlichting betreffende vaccineren faciliteert op 
kinderdagverblijven, specifiek voor ouders van kinderen tot 1 jaar?
Antwoord
Het college ziet dat niet als oplossing omdat de GGD IJsselland meldt dat het effect hiervan minimaal is. De 
ouders hebben in het 1e levensjaar van hun kind 9 tot 10 keer contact met de JGZ-professionals van het 



consultatiebureau. Dat is een vertrouwde plek waar de ouders een vertrouwensband hebben opgebouwd met 
de jeugdarts en/of de jeugdverpleegkundige.

Vraag 10
Wat vindt het college van de oplossing om ongevaccineerde kinderen te weigeren bij het kinderdagverblijf, 
aangezien de veiligheid van alle kinderen anders niet te garanderen is? 
Antwoord
Het college onderschrijft deze oplossing maar deze is juridisch niet onderbouwd. Er is geen wetgeving die het 
mogelijk maakt om ongevaccineerde kinderen te weigeren bij het kinderdagverblijf. Het Ministerie van 
Volksgezondheid heeft aan Nieuwsuur laten weten niet van plan te zijn om in de wet vast te leggen dat niet-
ingeënte kinderen geweigerd kunnen worden.

Vraag 11
In hoeverre bereidt het college zich voor op eventuele uitbraken van infectieziekten als gevolg van deze 
dalende vaccinatiegraad?
Antwoord
In lijn met voorgaande beantwoording geldt hierbij dat de gemeente dit heeft belegd bij de GGD. 

GGD IJsselland houdt voor onze regio de situatie nauwlettend in de gaten. Mocht er een uitbraak komen dan 
vindt er bron- en contactonderzoek plaats om te bepalen hoe groot de uitbraak is (bijv. gezin, buurt, wijk, 
stad), wordt de juiste voorraad vaccinaties gecontroleerd (GGD IJsselland heeft voldoende vaccins 
beschikbaar om te voldoen aan toenemende vraag naar vaccinaties voor kinderen) en wordt de uitvoering 
georganiseerd (o.a. inzet voldoende personeel, locaties). 

Aanvullend op de mondelinge vragen VVD-fractie:

Vraag 1
Is het college op de hoogte van de huidige vaccinatiegraad van de 12 infectieziekten in Deventer? En kan het 
college identificeren welke doelgroepen een rol spelen bij de dalende vaccinatiegraad? 
Antwoord
Ja, zie daarvoor de meest recente cijfers van het RIVM van 29 juni 2023. Het RIVM heeft geen cijfers 
beschikbaar op wijkniveau. Op basis van de cijfers van het RIVM van 2006 tot 29 juni 2023 is er vrijwel geen 
sprake van een daling in Deventer van de vaccinatiegraad.

Hierbij merken wij op dat vanaf 1 januari 2022 het principe ‘informed consent’ wordt toegepast. Dit houdt in 
dat expliciet toestemming moet worden gegeven door de ouder/jongere voor het uitwisselen van 
vaccinatiegegevens. De vaccinaties van kinderen waarvan deze toestemming niet is gegeven, kunnen 
daardoor niet worden bijgehouden door het RIVM. De vaccinatiegraad als gepubliceerd is daarmee een 
onderrapportage. 

Ook kan het college geen doelgroepen identificeren omdat het RIVM die gegevens niet beschikbaar heeft. 
Wel weet men uit landelijk onderzoek dat er doelgroepen aan te wijzen zijn waarbij er een lagere 
vaccinatiegraad te zien is, zoals gezinnen van een reformatorische gezindte, vluchtelingen en 
arbeidsmigranten.

Burgemeester en wethouders van de gemeente Deventer,
de secretaris, de burgemeester,

J.P. Wassens R.C. König
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